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Møtested: Teams-møte 

Dato:  18. juni 2024 

Tid:  09:00 – 11:00 

 

 SAKSLISTE  

sakstype  sakstittel  

 Velkommen 
Introduksjon av ny leder, brukerrepresentant og medlemmer 

Orientering  Status angående nasjonal tilgang til plandata 

- Hva har skjedd siden siste møte 23. januar 

- Nytt fra Samordningsgruppen, inkl. 

o Høringen av forslag til ny Kart- og planforskrift 

o Møte med departementet (KDD) 

- Teknisk: Norge digital arealplankartløsning (NAP), 

(geosynkronisering?) 

- Runde rundt bordet – status fra partene,  

inkl. etaters samarbeidskonstellasjoner  

Idémyldring Faglig fokus for Plandataforum  

- Norge digital-partenes behov framover 

 Eventuelt  

Avslutning  Hva videre og neste møte 

 

 

 

 

Trondheim 19. juni 2024 

 

 

Marianne Knapskog       Synne Rudsar 

leder, Trøndelag fylkeskommune     sekretær, Kartverket 
  



 

Til stede  

Marianne Knapskog Leder (Trøndelag fylkeskommune) 

Anders Berget Owrenn Statens vegvesen 

Anita Sundnes kommune (Ulstein) 

Anne Rørholt Statistisk sentralbyrå 

Astrid Espe Fylkeskommunene (Rogaland) 

Bjørge Stavik Kartverket 

Eirik Heddeland Martens kommune (Kristiansand) 

Jon Anders Bordal teknisk Norge Digitalt Arealplankartdatabase (NAP) (Kartverket) 

Jostein Amlien standardisering (Kartverket) 

Heidi Liv Tomren KS 

Hilde Johansen Bakken Kommunal- og distriktsdepartementet (KDD) 

Marcus Hothmann Statsbygg 

Oddmund Arntsberg Energi Norge (Elvia) 

Olaug H. Nesheim Direktoratet for byggkvalitet 

Sveinung Råheim kommune (Bodø) 

Søren Elkjær Kristensen Norges vassdrags- og energidirektorat (NVE) 

Synne Rudsar sekretær (Kartverket) 

 

Ikke til stede  

Iren Andersen representant regionale Plan- og Temadatautvalg (Kartverket) 

Gunnar Ogwyn Lindaas brukerrepresentant (Agder fylkeskommune) 

Hans Jørgen Bihli Bane NOR 

Knut Sindre Vale Statsforvalteren (Vestfold og Telemark) 

Mona Høiås Sæther storkommunene (Trondheim) 

 

Vedlegg  

Dokumenter vist til og delt i møtet, er alle lagret i aktuell møtemappe på ND Plandataforum Teams, 
fil-navn:  

 2024-06-18_Plandataforum_motepresentasjon.pdf  

 2024-06-18_Plandataforum_KS-orientering-konseptvaltutredning.pdf 

 2024-06-18_Plandataforum_Statsforvalterne_skriftelig-innspill-2024-06-17.pdf 

 2024-06-18_Plandataforum_fylkeskommunene-ReGIS_brev-til-KDD-2024-06-10.pdf 

 2024-06-18_Plandataforum_Areal-og-plandata-i-Statsbygg.pdf 

 

https://kartverket.sharepoint.com/:f:/r/sites/NDPlandataforum/Delte%20dokumenter/General/20240618_M%C3%B8te-i-Plandataforum?csf=1&web=1&e=Y2xCE0
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Innledning 

Velkommen  

Sekretariatet ønsket velkommen. 
Kort presentasjonsrunde av forumet. 

Introduksjon av ny leder, brukerrepresentant og medlemmer  

Ny leder, Marianne Knapskog presenterte seg selv, se vedlegg møtepresentasjon. 

Sekretariatet orienterte om ny medlemmer: 
- ny representant fra Statsforvalteren, Knut Sindre Vale fra Vestfold og Telemark,  

- nytt varamedlem fra Statens vegvesen, Espen Gudevang 

Ingen andre endringer av medlemmene er meldt inn. 
 

Status angående nasjonal tilgang til plandata 

Sakstype  Innledere 

Orientering Leder, sekretariat, medlemmene av forumet  

 

Presentasjoner fra møtet, se Vedlegg. 

Orientering i møtet 

Fra Samordningsgruppen 

Sekretariatet viste til aktiviteten innenfor tematikken i Samordningsgruppen for geografisk informasjon. 
Tilgang til plandata har vært på sakslista på Samordningsgruppen sine fire møter i 2024, blant annet koblet 
opp til høringen av forslag til ny Kart- og planforskrift.   

Leder orienterte fra det siste møte, 11.- 12. juni. Hovedpunktene: 
- Norge digital som samarbeid skal ikke sørge for finansiering av plan. 

- Saken diskuteres videre på statlig nivå 

- Partene i gruppen ble enige om å ta problemstillingen tilbake i egne etat, og forankring den oppover i 
egen linje 

KS konseptutredning 

KS presenterte kort om statusen for arbeidet "Vurdering av konsepter. Nasjonal tilgang til plandata fra 
kommunenes planregistre".  

Utredningen er behandlet i KommIT-rådet 1.mars 2024 sak 6/24. Rådet ønsker utdypende informasjon om 
bl.a. sikkerhet, gevinster og økonomisk kostnad, samt å gå i dialog med KDD. Det jobbes både med løsning 
på kort- og lang sikt. 

Driften av geosynkronisering og NAP (Norge digital arealplankartløsning) 

Den daglige tekniske driften av NAP i 2024, går som forventet. Eventuelle behov for tilpasninger av 
oppsett/komponenter løses forløpende. 

Planlagt synkronisering fra seks nye kommuner er kommet på plass i år, i tillegg har en kommune på eget 
initiativ startet arbeidet med å tilgjengeliggjøre sine plandata via geosynkronisering/NAP. 

https://www.geonorge.no/Geodataarbeid/Norge-digitalt/forumer-og-arbeidsgrupper/Samordningsgruppen-for-geografisk-informasjon/motedokumenter-2024/
https://opengov.360online.com/Meetings/KS/Meetings/Details/256654?agendaItemId=204187
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Innspill i møtet 

• Signal fra KDD om at NAP-løsningen ikke vil bli stengt ned fra 1.1.2025, styringssignaler kommer via 
tildelingsbrev bl.a. til Dibk og Kartverket. 

• Det har kommet mange uttalelser til høringen forslaget til ny Kart- og planforskrift, bl.a. til § 4 om at 
en ansvarlig etat for nasjonal tilgang til plandata må utpekes. KDD jobber med innspillene til 
forskriften. De statlige etatene er bedt om å samordne seg slik at man kommer frem til både en 
kortsiktig og en langsiktig løsning. 

• Viktig også for kommunene at etterspørselen etter plandata blir koordinert og samlet, dette er 
ressurssparende for kommune. 

• Statsforvalteren sendte inn innspill i forkant vedr. betydningen av en inngang til plandata, se 
vedlegg. 

• Fylkeskommunene er bekymret for en fragmentering av plandatatilgangen spesielt ut fra tjenesten 
arealregnskap som de fleste fylkeskommuner nå tilbyr. 

• «NAP slik den nå foreligger er lite robust, men verdien av å få tilgang til plandata ett sted er stor for 
statlige og regionale parter - det var disse også tydelige på da man startet denne 
satsingen/utviklingen. Kommunene får tilgang til sine plandata i sine egne fagsystemer og får stort 
sett dekket sitt behov der. Samtidig har kommunene tatt en kostnad allerede med å få det 
nødvendige implementert i sine fagsystemer. Da vi startet arbeidet mot NAP slik den er i dag sa 
flere statsetater at det var veldig mye å spare for dem å få tilgang ett sted (mange millioner). 
Gjelder dette fortsatt så er det kanskje "gangbart" å spørre om det er en viss betalingsvilje der for å 
holde dagens løsning i drift i påvente av fortsettelsen?» 
(innspill fra storkommune i forkant av møtet, dessverre ikke referert i selve møte, sekretæren beklager) 
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Faglige fokus framover for Plandataforum 

Sakstype  Innledere 

Idémyldring medlemmene av forumet 

Hvilke behov har Norge digital-partene, og hvordan kan Plandataforum arbeide? 
Momenter og innspill i møtet 

Mandat og funksjon 
• Forumet startet med gjennomgang av mandatet i 2022, dette bør videreføres/restartes nå, etaters 

roller innenfor plan er under endring, eks KS og Dibk. 

• Hvor står vi i Norge digitalt-bildet – «Vi som jobber med formidling av data!» 

• Nyttig med faglig forum for utveksling av status og idéer. 

Leder og sekretær sammenstiller gjeldende mandat og annen relevant informasjon, og sender henvendelse 
til Samordningsgruppen for tilbakemelding/behandling. Samordningsgruppen har neste møte 17. 
september.  

Dataflyt og gevinster 
• Verktøyet arealregnskap kan bidra til å få fram viktigheten vektorisering av gamle analoge planer, 

eksempel fra Ulstein kommune 

• Viktigheten av å vise verdikjeden fra vektoriserte og tilgjengelige plandata til nn-løsning, f.eks. 
arealregnskap. Digital tilrettelegging, automatisering og selvbetjeningsløsninger er avhengig 
vektordata. 

• Gevinstrealisering er også en del av KS sin konseptutredning. 

• Plandataforum har lagt store ned ressurser i arbeidet med Behovskartleggingen fra 2023. Hva kan 
Plandataforum ta tak i og se på/bearbeide ut fra dagens bilde? 

• Behov for en felles gjennomgang av dataflyten for nye fellestjenester og -løsninger, endring av 
standarder, etc. f.eks. Altinn 3.0 Varslingstjeneste for høringspartene, Plan 5.0. 

• Regionale kartportaler viser viktigheten av tilgang til og bruken av plandata, se vedlegg 
Statsforvalteren. Etatens fagutvalg for kart og GIS ser på en felles infrastruktur for alle embetene.  
Flere regionale kartportaler som er eksternt tilgjengelig, brukes også aktivt av lokale brukere som 
kommuner. Det ble bemerket i møtet at for eksterne brukere av tilgjengelige kartløsninger, kan det 
være et poeng å vurdere balansen mellom behovet for regionale kartportaler opp mot potensielt 
tilgjengelige tjenester på/videreutvikling av Geonorge. 

• Automatisering – Det er behov for datapakker slik at data kan sees i sammenheng i egne 
tilrettelagte systemer. Statsbygg har sett på dette gjennom utviklingsprosjektet ApiS – Areal- og 
plandata i Statsbygg, se vedlegg.  
«Bakgrunnen for dette er at Statsbygg jobber med bygg og eiendommer på konkrete steder. Det er derfor 
behov for stedfestet informasjon (geodata) i mange virksomhetsprosesser, ikke minst i byggeprosjekter. I 
dagens praksis oppleves at geodata ligger spredt i mange systemer og må innhentes fra eksterne kilder. 
Datainnhentingen er tidkrevende og ikke enhetlig, men avhenger av den enkeltes kompetanse. Dessuten 
lagres geodata ofte i formater som vanskeliggjør rask gjenbruk og analyse (f.eks. kart i word- eller pdf-filer). 
Samhandling om geodata konsentrerer seg slik på dokumenter istedenfor datamodeller. Hensikten med 
oppstartsløsningen ApiS Prosjekt er å konfigurere og supplere Statsbyggs GIS-plattform slik at den kan brukes 
til å bestille, lage, vise, analysere og dele digitale 3D-GIS-modeller og plan- og temakart i byggeprosjekter. 
Gevinstanalysen i vedlagt presentasjon gjelder kun for ApiS Prosjekt (minimum viable product). Vi har også en 
mer detaljert gevinstkartlegging og en kost-nytte-analyse (kontantstrømanalyse) for hele ApiS-systemet.» 
(innspill fra Statsbygg i etterkant av møtet) 

• Arealplaner i prosess – innhold og kvalitet, ser at det er stor variasjon i utføring. Det er sentralt med 
stabil tilgang med mest mulig ensrettede data for bl.a. statistikk. Eks. Kommuneplanens arealdel har 
fortsatt forbedringspotensial 
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Avslutning 

Eventuelt? 

Ingen saker på eventuelt. 

Hva videre – fokus? 

Aktuelle tema: 

• Mandat og funksjon 

• Dataflyt og gevinster 
 

Plandataforum ønsker en gjennomgang av forumet sitt mandat før det jobber videre med fagtema på 
grunn av de endringene som er blitt gjort og for å forankre forumets arbeid med samordningsgruppen. Det 
ble understreket at behovsutredningen må følges opp. Det ble gjort mye arbeid i forumet med denne som 
ikke bør bli borte.  

Neste møte 

Møte om mandatet på Teams i september. 


